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روزنه

 کرونا پای محاکم مجازی را به سیستم قضائی 
ایران باز کرد

محاکمه متهمان زندانی
 از طریق ویدئوکنفرانس

شــرق: با ورود کرونا به ایــران یکی از مهم ترین  �
اقداماتی که برای مقابله با شــیوع آن انجام شــد، 
ابلاغ  دســتورالعمل شیوه دادرســی در ایام شیوع 
کرونــا در دســتگاه قضا بود که بــرای اولین بار پای 
دادرســی الکترونیک به سیســتم قضائــی ایران را 
بــاز کرد. هرچند در شــروع کار برخی معتقد بودند 
همان گونــه کــه در ثبت الکترونیکی دادخواســت 
فقــط یک مرحله به مراحل قضائی افزوده اســت، 
این بار نیز دادگاه مجازی در حد سخن باقی خواهد 
ماند، اما خیلی ســریع محاکــم در پرونده هایی که 
زندانی داشــتند رسیدگی الکترونیکی را آغاز کردند. 
فیلم برخی از این محاکم نیز در شبکه های مجازی 
منتشــر شده است. دیروز نیز برای اولین بار محاکمه 
یک متهــم زندانی به صــورت ارتبــاط تصویری با 
زندان مرکزی رشــت برگزار شد. معاون دادگستری 
گیلان ضمن تأکید بر استفاده از ظرفیت های قانونی 
برای توســعه هرچه بیشتر فناوری در رسیدگی های 
قضائی، اظهار کرد: با تجهیز مجتمع دادگاه انقلاب 
و کیفــری دو و برقــراری ارتبــاط با زنــدان مرکزی 
رشــت، از ایــن پس محاکمــه متهمــان زندانی از 
طریــق ویدئوکنفرانس برگزار می شــود.پیش از این 
نیز رئیس کل دادگســتری استان خراسان جنوبی از 
رسیدگی قضائی با برقراری ارتباط تصویری و آنلاین 
با اصحاب دعوی خبــر داده و گفته بود: در دو روز 
ابتدایی اجرای این طرح تعداد ۲۶ دادگاه به صورت 
الکترونیک و به نحو مطلوب برگزار شد. به گزارش 
روابط عمومی و ارتباطات دادگســتری کل اســتان 
خراسان جنوبی، حجت الاسلام ابراهیم حمیدی، با 
ابلاغ دستور رســیدگی قضائی به صورت آنلاین در 
استان، توضیح داده اســت: با تلاش و همت واحد 
فناوری اطلاعات دادگســتری اســتان برای اولین بار 
در کشــور، رسیدگی قضائی آنلاین به صورت ارتباط 
تصویری و بدون حضور فیزیکی اصحاب دعوی در 
جلســه دادگاه در حوزه های قضائی استان خراسان 
جنوبــی صــورت گرفت. بــه گفته او، در راســتای 
اقدامــات مؤثر برای کاهش انتشــار ویروس کرونا، 
حفظ ســلامتی همــکاران و هم وطنــان، افزایش 
رضایتمندی از دســتگاه قضائی، تکریم ارباب رجوع 
و همچنین اســتفاده از فناوری های نوین در جهت 
کاهش مراجعات، نخســتین بار در کشور با استفاده 
از پایــگاه ابری قــوه قضائیه و پیام رســان داخلی، 
موفــق به برقــراری ارتبــاط تصویــری و آنلاین با 
اصحاب پرونده در محل کار یا منزل بدون مراجعه 
به محاکم قضائی اســتان شــده اســت. رئیس کل 
دادگســتری خراســان جنوبی در رابطه با مشــکل 
احراز هویــت دیجیتالی افراد نیز گفتــه بود: حتی 
احــراز هویــت و درج امضای دیجیتال مشــارالیه 
نیز به صورت غیرحضوری بــوده و در ذیل گزارش 

صورت مجلس درج می شود.
یکــی از نــکات مثبــت در طرح رســیدگی های 
کرونایی، تجهیز بســیاری از شهرستان ها به سیستم 
الکترونیکی اســت و در بسیاری از شــهرها و مراکز 
اســتان ها، در حال برگــزاری محاکــم الکترونیکی 
هستند. در این رابطه همچنین رئیس کل دادگستری 
هرمزگان گفت: با هدف پیشــگیری از شیوع کرونا و 
صیانت از بهداشت عمومی، برای نخستین بار جلسه 
رســیدگی شــعبه نهم دادگاه حقوقی بندرعباس از 
طریــق ویدئوکنفرانــس برگزار شــد. علی صالحی 
اظهــار کرد: این جلســه رســیدگی با حضــور وکلا 
و شــهود برگزار شــد و خوانده پرونده که در زندان 
مرکزی یکی از اســتان های شــمالی کشــور به ســر 
می برد، از طریق ویدئوکنفرانس در دادگاه شــرکت 
کــرد و به ارائــه دفاعیات خود پرداخــت. صالحی 
اظهار کــرد: در قانون جدید آیین دادرســی کیفری، 
دادرســی به صورت الکترونیک پیش بینی شــده و 
در این راســتا، برگزاری جلســات دادگاه به صورت 
مجــازی و ویدئوکنفرانــس با هــدف جلوگیری از 
تجدید اوقات، تأخیر در دادرســی و تسریع در صدور 
احکام انجام می شــود. این مقام قضائی خاطرنشان 
کرد: خوشبختانه با استفاده از ظرفیت های قانونی و 
نصب و راه اندازی تجهیزات فنی لازم در دادگستری 
اســتان هرمزگان، امکان برگزاری جلسات رسیدگی 
محاکم و تحقیقات به صورت ویدئوکنفرانس فراهم 
شــده اســت.البته آن گونه که تاکنون اخبار محاکم 
الکترونیک منتشر شده است، ارتباط با متهم زندانی 
به صــورت الکترونیک بوده و ســایر اصحاب دعوا 
ملزم به حضور در دادگاه بوده اند. درســت است که 
برگزاری دادگاه ها با حضــور اصحاب دعوا، یکی از 
اصول مهم دادرسی است، اما اگر قرار به تکمیل این 
نوع محاکم باشد، ســایر اصحاب دعوا هم با احراز 
هویــت دیجیتالی می توانند بدون حضور فیزیکی در 
جلسه دادگاه در روند رسیدگی قرار بگیرند. این گونه 
احتمال شــیوع کرونا به شــدت کاهش و ســرعت 
رســیدگی ها نیز بســیار افزایش خواهــد یافت و در 
دنیای بعد از کرونا قــوه قضائیه به روز و موفق تری 
خواهیم داشــت و مشــکل اطاله دادرسی کاهش 
چشمگیری خواهد داشت.لازم به توضیح است که 
در دستورالعمل های صادره از سوی قوه قضائیه بر 
اســتفاده از ســامانه ابلاغ الکترونیک و سامانه های 
پیام کوتاه برای اطلاع رسانی های مناسب به اصحاب 
پرونده، تأکید شــد و در این راستا در دادگستری های 
سراســر کشــور دادرســی های الکترونیکی ارتقای 
چشمگیری یافته، هرچند تا رسیدن به شرایط آرمانی 

فاصله بسیار است.
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شــهرداری!  � بی توجهی  و  فنرشــکن  چاله های 
هر ســال قبل از عید نوروز شــهرداری با خط کشی 
خیابان هــا و ترمیــم چاله هــا و دســت اندازهای 
خیابان هــا، بزرگراه ها و اتوبان ها به اســتقبال نوروز 
می رفت. متأســفانه امســال به جز خط کشی برخی 
خیابان هــا، کار درخــور توجهی انجام نــداده و به 
هر محله و منطقه ای که مراجعه می کنیم، شــاهد 
بالای  چاله چوله های عمیقی هســتیم. هزینه های 
خدمــات فنی، به ویژه مکانیکــی و قطعات و لوازم 
خــودرو از یک طرف و از ســویی هــم بی توجهی 
شهرداری نســبت به ترمیم  چاله ها و دست اندازها 
موجب نارضایتی مردم از شــهرداری شــده است. 
مسئول رسیدگی به خیابان های فنرشکن و خسارت 

به خودروها با جیب های خالی مردم  کیست؟
یک مخاطب

بی توجهی در کنترل مســافران مترو: چهارشنبه،  �
مورخه دهم اردیبهشــت، ســاعت ۹:۲۸ از ایستگاه 
متروی ســعدی به تجریش ســوار خط یک شــدم. 
متأسفانه در واگن انتهایی که مخصوص بانوان است 
آقایان هم به آن قســمت رفته بودند و هیچ کنترلی 
هم از سوی مسئولان مترو اعمال نمی شود. بگذریم 
از اینکه تعداد مسافران ایستاده آن قدر زیاد است که 

فاصله گذاری اجتماعی هم انجام نمی شود!
علی از تهران

کرونا هم نتوانست...: شــیوع بیماری کرونا هم  �
نتوانســت مانع ورود دست فروشــان به مترو شود. 
بدتــر اینکــه آنها به راحتــی به قســمتی که برای 
خانم هــا در نظــر گرفته شــده می روند و کاســبی 
می کننــد و هیچ کس هــم از ورود آنهــا جلوگیری 

نمی کند.
فاطمه فرخی پور

کولبری، شغل یا اجبار؟ در روزهای گذشته یکی  �
از دوســتان از من خواســت در اسباب کشــی دفتر 
محــل کارش بــه او کمک کنم. با اینکــه چند عدد 
میز و صندلی بود، مجبور شــدیم آنها را از پله های 
نفس گیر طبقه ســوم که آسانســور هم نداشت به 
طبقه پایین ســاختمان منتقل کنیم. به یاد کولبرانی 
افتــادم که به علت نبود شــغل مناســب مجبورند 
بارهای سنگینی را جابه جا کنند. به راستی آنها افراد 
زحمتکشی هستند که باید قدر زحماتشان را بدانیم.
علی گرگانی

شــهردار مردمــی: صبــح روز سه شــنبه، نهم  �
اردیبهشــت، بــرای انجــام کاری بــه ناحیــه یک 
شــهرداری منطقه ۱۴ تهران، پایین تر از میدان شهدا 
رفتــم. در اتاق شــهردار روی مراجعان بــاز بود و 
ســاکنان به راحتی می توانســتند مراجعــه کنند و 
مشکلاتشان را در میان بگذارند و گفت وگو کنند که 
جای قدردانی دارد. تکریم ارباب رجوع یعنی اینکه 
مردم به راحتی بتوانند با مســئولان ارتباط برقرار و 
با آنها درباره مســائل و مشکلات شهری و عمومی 

صحبت کنند.
عرفان از تهران

متأسفانه میدان  � میدان راه آهن پاتوق معتادان: 
راه آهن تهران به پاتوق معتادان تبدیل شــده است. 
ساکنان و کاســبان محل از نیروی انتظامی تقاضای 

جمع آوری و ساماندهی آنها را دارند.
محمدرضا سیاه پوش

فعالیــت شــبانه جگرکی ها: آیــا جگرکی ها به  �
راحتی می توانند شــب ها در برخی محل ها بســاط 
و با توجه به شــیوع ویروس کرونا، کاســبی کنند؟ 
نیمه های شــب  در میدان خراسان، ابتدای خیابان 
خاوران بســاط جگر فروشی به روش غیربهداشتی 

در خدمت مشتریان است!
سعید دربندی

از سازمان ترافیک شهرداری منطقه  � درخواست 
۸: رانندگانی که از ابتدای خیابان سی متری نارمک 
به چهــارراه تلفنخانــه می رســند و می خواهند از 
آنجا به میدان نبوت ادامه مسیر دهند، قبلا به طور 
مســتقیم می توانستند به مسیرشان ادامه دهند، اما 
مدتی است با مسدودشــدن مسیر اصلی مجبورند 
از راه های فرعی به میدان نبوت بروند. از مســئولان 
سازمان ترافیک شهرداری منطقه ۸ تهران تقاضای 

بازگشایی محل مسدودشده را داریم.
فرزانه هاشمی

شرق: باشگاه خبرنگاران متعلق به جناح اصولگرایان 
دیــروز صبــح از برگــزاري یــک نشســت در روزهاي 
چهارشــنبه و پنجشــنبه هفتــه گذشــته بــا حضور 
چهره هــاي اصولگرایي کــه این روزها نامشــان براي 
رقابت بر ســر صندلي ریاســت پارلمان بر سر زبان ها 
افتاده، یعني « قالیباف، حاجي بابایي، آقاتهراني، تقوي، 
نیکــزاد، میرتاج الدیني، زاکاني و میرســلیم» خبر داده 
اســت و دســت آخر هم این طور نتیجه گرفته که «به 
نظر مي رســد رقابت اصلي براي ریاست مجلس میان 
قالیباف و حاجي بابایي و براي نواب ریاســت هم میان 
زاکانــي، آقاتهراني، میرتاج الدیني، نیکزاد و میرســلیم 
باشد». نشستي که باشگاه خبرنگاران درباره اش نوشته 
گویا بدون حضور رســانه ها برگزار شــده و خبرش هم 
از سوي برگزارکنندگان با تأخیري دوروزه به دست این 
رسانه رسیده اســت. این اتفاق ماه پیش هم رخ داده 
و مشــابه چنین نشستي پشت درهاي بسته برگزار شده 
بود و خبرش با تأخیر در رســانه ها منتشــر شد. به نظر 
مي رسد اصولگرایان براي جلوگیري از کشاندن دعواي 
رقابت بر سر صندلي ریاست به صحن مجلس دو روز 
نشست بي سروصدا برگزار کردند تا سهم هاي اصلي را 
پیش از ورود به مجلس میان خودشان تقسیم کنند این 
در حالي اســت که طبق قاعده، رأي گیري براي ریاست 
مجلس و نایب رئیســان همچنین رؤساي کمیسیون ها 
باید در صحــن علني با حضور همه نمایندگان صورت 
گیــرد. پیش تر هم قرار بود که یک نشســت مشــابه با 
ریاست حدادعادل برگزار شود؛ خبرها حاکي از این بود 
که حتي دعوت نامه هــا هم براي نماینده هاي مجلس 
آتي ارســال شــده بود اما به علت بیمــاري کرونا و به 
درخواســت وزارت بهداشت جلســه لغو شد. حالا به 
جاي آن نشســت، یک گعــده کوچک تر بدون دعوت و 
حضور بقیه با حضو چهره هایي که این روزها اسمشان 
براي ریاست مجلس آتي شنیده مي شود برگزار شده و 
آن طور که از محتواي خبر ارســالي باشگاه خبرنگاران 
بر مي آید، در این نشســت دوروزه پشــت درهاي بسته 
همه چیز بریده و دوخته شــده اســت. فریدون عباسي 
یکــي از نمایندگان راه یافته به مجلس آتي که خودش 
را نامزد ریاســت مجلس هم کرده است بارها هشدار 
داده بــود جریاني به دنبــال مدیریت مجلس از بیرون 
اســت. در خبر منتشرشده از ســوي باشگاه خبرنگاران 
جوان نامي از عباســي در میان حاضران نشست دیده 

نمي شود.
 جالب اســت که این جمع محدود در میان خودشان 
چیزهایي را تصویب کردند که در تضاد با ذات برگزاري 
این نشســت و خروجي خبر باشــگاه خبرنگاران است 
که گزینه هاي ریاســت و نواب را هم مشخص کرده و 
همین که عده اي جمع شــده اند و تصمیمي براي یک 

جمع بزرگ تر گرفته اند نوعي نقض غرض است. 
مثلا گفته اند کســي از بیرون حق ندارد براي مجلس 
تعیین تکلیف کند یا اینکه نامزد ریاست مجلس نباید 
خــودش را بــراي ۱۴۰۰ نامزد ریاســت جمهوري کند. 
مشــخص نیست که این تصمیم چطور قابل تسري به 

دیگراني است که در این جمع حضور نداشته اند. البته 
مشخص است که هدف این ایده صرفا یک نفر است. 
قبلا هم گفته شــده بود که جریان جبهه پایداري براي 
محدودکردن قالیباف که شــائبه حضورش براي ۱۴۰۰ 
خیلي قوي اســت دنبــال طرح چنیــن میثاق نامه اي 
است. شبیه کاري که شوراي شهر فعلي تهران در آغاز 
به کار خود براي گزینه ریاست شهرداري تهران انجام 
داد تا مانع این شود که یکي از اعضای منتخب راه یافته 
به شــورا به رأي مردم پشت کند و بر صندلي شهردار 
بنشــیند. آنجا هم هدف به ویژه محســن هاشمي بود 
که حزب کارگزاران به شدت دنبال شهردارشدنش بود.
 حالا هم جبهــه پایداري که از ابتــدا مخالف حضور 
قالیباف در فهرست ائتلاف تهران بود چنین ایده اي را 
طرح کرده تا شهردار سابق تهران بین ریاست مجلس 
و ریاســت پاستور در ۱۴۰۰ فقط به یکي چشم بدوزد و 

قدرت مانور و بازي اش محدود شــود. هنوز مشخص 
نیست که آیا قالیباف که گفته شده در این جمع حضور 
دارد هم همه این تعهدات را امضا کرده است یا خیر.
اصولگرایان نام این گعده هاي پیشامجلســي خود 
را «هماهنگي هاي لازم براي ســازماندهي یازدهمین 
دوره مجلس شــوراي اسلامي» گذاشــته اند. باشگاه 
خبرنگاران نوشــته که این جناح سیاســي در نشست 
خود هشت تصمیم زیر را براي تشکیل هیئت رئیسه و 
کمیسیون هاي تخصصي پارلمان بعدي اتخاذ کرد: «۱- 
هیچ کدام از نامزدهاي هیئت رئیســه و کمیسیون هاي 
تخصصي، خود را مورد حمایت دســتگاه هاي خاص 
معرفي نکنند. ۲- شــوراي ائتــلاف از هیچ کاندیدایي 
حمایــت نکنــد. ۳- هیچ یک از نامزدهــاي خود را از 
دیگر نمایندگان، نماینده تــر نداند و حق خاصي براي 
خود قائل نشــود.٤- شــرط کاندیداتوري براي ریاست 

مجلس آن باشــد که فرد مورد نظر، خود را کاندیداي 
ریاست جمهوري سال ۱٤۰۰ نکند. ٥- نامزدهاي هیئت 
رئیســه و رؤســاي کمیســیون هاي تخصصي در یک 
رقابت عادلانه و با رأي نمایندگان انتخاب شده و اجازه 
نخواهند داد کساني از بیرون مجلس براي آنها تعیین 
تکلیف کنند. ٦- براي نامزدهاي ریاست، نواب، هیئت 
رئیسه و رؤساي کمیسیون هاي تخصصي شاخص هاي 
علمي و کاربردي تهیه و تدوین شود. ۷ - هیچ نامزدي 
از قبــل خــود را رئیس، نواب، هیئت رئیســه و رئیس 
کمیســیون هاي تخصصــي معرفي نکنــد. ۸- براي 
ریاســت، نواب، هیئت رئیسه و رؤساي کمیسیون هاي 
تخصصي ابتدا رأي گیري و رقابت در فراکسیون انجام 
شــود».وقتي آن نشســت فروردین ماه که قرار بود از 
سوي شوراي ائتلاف اصولگرایان با ریاست حدادعادل 
برگزار شــود، لغــو  و پیامکش براي همــه نمایندگان 
ارسال شد، شــوراي ائتلاف خبر داد به احتمال فراوان 
در نیمه دوم اردیبهشت، شــاهد برگزاري این نشست 
خواهیــم بود و به احتمال فــراوان تصمیمات مهمي 
درخصوص مهم ترین اتفاقــات و رویداد هاي مجلس 
پیــشِ رو گرفته خواهد شــد که یکــي از کارویژه ها را 
مي تــوان تصمیم گیري درخصوص ریاســت مجلس، 
هیئت رئیســه و کمیســیون هاي تخصصــي پارلمان 
دانســت. حالا آن نشستي که قرار بوده با حضور همه 
نمایندگان اصولگرا برگزار شود به تعدادي نورچشمي 

و صحنه گردان محدود شده است.
فروردین مــاه هم «اردوگاه شــهید میرحســیني» 
واقع در جنــوب پارک دریاچه چیتگــر محل برگزاري 
نشســتي بــود به دعــوت جبهــه پایداري بــا حضور 
جوانــان اصولگــراي منتخب راه یافته بــه مجلس از 
سراســر کشــور. یکي از مــواردي که درباره نشســت 
منتخبــان جــوان مجلس یازدهم هم وجود داشــت 
تأکید برگزارکنندگان آن به «محرمانه ماندن» اظهارات 
مســئولان و افراد حاضر در این نشست بود به  طوري 
 که مقرر مي شــود «کمیته اجرائي» خود خبر برگزاري 
این نشســت را براي رسانه ها ارســال کند. خبري که 
دو روز بعــد از برگزاري - یعني صبح بیســت وچهارم 
فروردین  - براي رسانه ها ارسال شد. یکي از سخنرانان 
آن نشســت محمد دهقان عضو حقوق دان شــوراي 
نگهبان و رئیس ستاد انتخاباتي قالیباف در یازدهمین 

دوره انتخابات ریاست جمهوري بود. 
همه گمانه زني ها حاکي از این بود که آن نشست و 
نشست هاي مشابهي که خبر مي رسید در گوشه و کنار 
برگزار شــده براي استفاده از ظرفیت منتخبان به سود 
یک فرد یا جریان خاص در درون پارلمان بوده اســت 
و نقشي اساســي در تعیین جانشــین علي لاریجاني، 
رئیس مجلس دهم خواهد داشــت. شنیده هاي دیگر 
هم حاکــي از آن بود کــه تصمیماتي براي تشــکیل 
دو فراکســیون با نام هاي «جبهــه خدمت» که عمده 
اعضاي آن را نیروهاي نزدیک به محمود احمدي نژاد 
تشــکیل مي دهند و «حامیان انقلاب»، حدود ۱۰۰ نفر 

براي حضور در آن اعلام آمادگي کرده اند. 

چند هفته  اســت که جامعه وکالت و قوه قضائیه بر ســر تهیه و تنظیم 
آیین نامه جدید براي قانون استقلال کانون وکلاي دادگستري در کش و قوس 
به ســر مي برند. در همین راستا و با هدف روشن شــدن زوایاي مختلف این 
آیین نامه، بــا توجه به فراخواني کــه قوه قضائیه بــراي کانون هاي وکلاي 
کل کشــور صادر کرده اســت، ســعید آیینه وند، رئیس کانون وکلاي استان 
همدان گفت: پیش نویس عنوان شــده کــه فراخوان آن به تازگي از ســوی 
قوه قضائیه منتشــر شده است، با به خطرانداختن اســتقلال این نهاد مدني 
ســبب شــده مصونیت وکیل در مقام دفاع با تهدیدی جدي مواجه شود.او 
درباره تاریخ ابلاغ این فراخوان عنوان کرد: نهم اســفند ۹۸، در روزهایي که 
کشور دستخوش مبارزه با ویروس ناشناخته کرونا بود، معاونت حقوقي قوه 
قضائیــه در نامه اي به کانون هاي وکلا با قید فوریت درباره کلیات مدنظر که 
پیشــنهاد آن در پیش نویس آیین نامه لحاظ شــده بود، از کانون هاي وکلاي 
سراســر کشور نظرخواهي کرد. در نتیجه در تاریخ ۱۰ اسفند در جلسه اي که 
رؤســاي کانون هاي ۲۵ گانه کشور در آن شرکت داشتند، بحث و بررسي آثار 
ســوء و دور از انتظاري که به موجب این فراخوان باعث اختلال در استقلال 
وکلا مي شــد، به بررسي گذاشته شــد.وي افزود: تمامي رؤســاي کانون ها، 
نامه اي را در تاریخ ۱۴ اســفند منتشــر کردند که شــرح چگونگي وضع این 
آیین نامه را بررسي مي کرد و درست دو هفته بعد از آن، یعني در ۲۸ اسفند، 
قوه قضائیه پیش نویس آیین نامه جدید را به اتحادیه سراســري کانون هاي 
وکلاي دادگســتري ایران ابلاغ کرد تا نظرخواهي کلي درباره فراخوان انجام 
پذیرد.او به ماده ۲۲ لایحه قانوني استقلال کانون وکلا مصوب ۱۳۳۳/۱۲/۲۵ 
اشاره کرد که تدوین و پیشنهاد آیین نامه براي این قانون را صراحتا در اختیار 
کانــون وکلا قرار داده و هــدف قانون گذار نیز حفظ اســتقلال کانون وکلا و 
تفکیك اقدامات نهاد محاکمه کننده و نهاد دفاع کننده بوده است که اصلي 
عقلایــي و از مفروضات تمامي نظام هاي حقوقي مترقي جهان اســت. وي 
بــا تأکید بر اینکه اگر نیاز به اصلاح آیین نامه باشــد، این مهم از ســوی خود 

کانون هاي وکلا اتفاق خواهد افتاد و به قوه قضائیه اعلام خواهد شد، عنوان 
کرد: با وجود نظرات تعاملي که در بین کانون هاي وکلا با قوه قضائیه وجود 
دارد، اما محتویات این فراخوان برخلاف قانون اســت و استقلال وکلا را زیر 
ســؤال مي برد.رئیس کانون وکلاي دادگستري اســتان همدان با بیان اینکه 
دفاع امــري پیچیده و تخصصي اســت، گفت: وقتــي در دادگاه یک طرف 
مرجع محاکمه و مجازات کننده و طرف دیگر شــهروندي اســت که توانایي 
دفاع ندارد، در چنین حالتي حق بهره مندي از وکیل که پشــتیبان قانوني در 
دادرسي منصفانه داشته باشد، ضروري است؛ بااین حال، استقلال این وکیل 
باید به رســمیت شــناخته شود تا بر این شــعار که وکالت و قضاوت دو بال 
فرشــته عدالت اند، جامه عمل پوشــانده شــود. در همین راستا، کانون هاي 
وکلاي دادگســتري به عنوان نهاد متولي حرفه وکالت، باید از اســتقلال لازم 
در ایجاد وظیفه ذاتي خود که همانا دفاع از حقوق شهروندان در چارچوب 
قانون است، برخوردار شــود.آیینه وند به سابقه قبلي این اقدام قوه قضائیه 
اشــاره کرد و افزود: این پیش نویس با اندکي تغییر همان پیش نویسي است 
که در ۹۹ ماده  و در سال ۱۳۸۸ در زمان ریاست مرحوم آیت االله شاهرودي بر 
قوه قضائیه، ارائه شــده بود که همان موقع منتفي شد. اکنون شاهد هستیم 
مجدد تهیه و تنظیم شــده و مورد بحث قرار گرفته اســت.وي افزود: طبق 
ماده ۲۲ لایحه قانوني اســتقلال کانون وکلا، کانون ها با رعایت مقررات این 
قانون، آیین نامه  مربوط به آن را شــامل موضوعاتي از قبیل انتخاب اعضاي 
هیئت مدیره و طرز رســیدگي به تخلفات وکلا، نوع تخلفات و مجازات آنها، 
ترفیــع، کارآموزي و صــدور پروانه وکالت و دیگر موضوعــات، در مدت دو 
مــاه از تاریخ تصویب این قانون، یعني ســال ۱۳۳۳، تنظیــم کرده و پس از 
تصویب وزیر دادگســتري به اجرا گذاشــته شده اســت؛ بنابراین فرایند تهیه 
آیین نامه براي این قانون قبلا انجام گرفته و طرح مجدد آن بدون تشــخیص 
ضرورت اصلاح از ســوي کانون ها، قانوني نیست.وي عنوان کرد: وجود یک 
نهاد مستقل غیرسیاســي با ۶۷ سال سابقه، هیچ مانعي براي حکومت ها و 

دولت هاي وقت ایجاد نکرده است که حالا استقلال آنها در این آیین نامه زیر 
سؤال برده شود. بر این اســاس، خالي از لطف نیست گفته شود به پشتوانه 
همین اســتقلال و جایگاه بین المللي کانون ها بود که در چند ســال گذشته 
بیش از پنــج میلیارد دلار از دارایي هاي کشــور از طریق محاکم بین المللي 
از ســوی وکلاي ایراني به نفع کشور استرداد شــد.وي افزود: رکن رسیدگي 
عادلانه در پرونده هاي قضائي، وجود وکیل مســتقل است. بر این اساس، با 
توجه به قوانین عنوان شــده درباره استقلال وکلا، اگر این استقلال نسبي که 
هنوز وجود دارد از بین برود، رکن رســیدگي عادلانه تحت تأثیر قرار مي گیرد؛ 
بنابراین اجازه حضور در محاکم بین المللي از وکلایي که مســتقل نخواهند 
بود، گرفته مي شــود و این به وجاهت نظام حقوقي و دستگاه قضائي کشور 
در سطح بین المللي نیز ضربه ای سنگین وارد خواهد کرد.او با اشاره به اینکه 
کانون هــاي وکلا از مواضــع رئیس قوه قضائیه و رویکــردي که در مبارزه با 
فساد در پیش گرفته اند، حمایت همه  جانبه کرده و خواهند کرد، گفت: نهاد 
وکالت در میدان عمل همراه و هم مسیر با قوه قضائیه در مبارزه با فساد گام 
برداشته و از هیچ کمک و همراهي ای دریغ نخواهد کرد، اما این مهم زماني 
محقق مي شود که کانون هاي وکلا استقلال خود را محفوظ بدارند.آیینه وند 
همچنیــن تأکید کرد: از دو دهه پیش تاکنون، کانون هاي وکلاي دادگســتري 
همواره تمایل خویش را بر همکاري با مجلس شــوراي اسلامي در اصلاح 
مقــررات وکالت اعــلام کرده اند، اما به نتیجه دلخواه منجر نشــده اســت.
 بر این اساس، پیشــنهاد مي شود کارگروهي متشــکل از رؤساي کانون هاي 
وکلاي سراســر کشور و کمیسیون حقوقي و قضائي مجلس شوراي اسلامي 
به منظور بررسي مقررات وکالت تشکیل شود و بعد از بررسي، تغییرات لازم 
لحاظ شده و ســپس به قوه محترم قضائیه اعلام شود تا چنانچه این قوه با 
مندرجات پیشــنهادي مخالفتي داشت، مجدد به کارگروه بازگردانده شده تا 
خود نهــاد وکالت بار دیگر خطاها را اصلاح و بــراي تصویب نهایي به قوه 

محترم قضائیه و مقننه کشور ارسال کند.

ایســنا: سران قوای مجریه، قضائیه و مقننه درمجموع با اهدای مبلغی 
معــادل ۳۹۰ میلیون تومان در آیین گلریزان مجازی ســتاد دیه کشــور، 
ویژه ماه مبارک رمضان مشــارکت داشــتند. به گزارش ستاد دیه کشور، 
در راســتای کاهش خطر انتقال ویروس کرونا، اگرچه امســال خیرین در 
آیین های معنــوی گلریزان حضور فیزیکی ندارند، امــا همیاری آنها در 
روزهای سپری شــده از ماه میهمانی خدا مانند ســال های قبل همچنان 

تداوم دارد. اشــخاص حقیقی و حقوقی بســیاری از طریق جشــن های 
گلریزان برگزارشــده در شبکه های اســتانی یا جشن های زنده مربوط به 
شبکه های اجتماعی مبالغ نقدی خود را به حساب های اختصاصی این 
ســتاد مردمی در اســتان ها واریز کردند و رمضان امسال نیز در احسان 
آزادی دربندان دردمند حضور چشمگیری دارند که در شمار این کمک ها 
می توان به اهدای مبلغ ۲۷۰ میلیون تومانی حجت الاسلام روحانی، بذل 

کمک ۷۰ میلیون تومانی آیت االله رئیسی و واریز کمک ۵۰ میلیون تومانی 
دکتر علی لاریجانی اشاره داشت. افزون براین، تا به امروز مجموعه های 
متعددی مانند کمیته امداد امام خمینی (ره) هم با واریز مبلغی معادل 
۵۰ میلیــون تومان، اتاق  بازرگانــی ایران با کمــک ۱۱۰ میلیون تومان و 
همچنین اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشــاورزی تهران با تخصیص 

مبلغ ۱۰۰ میلیون تومان در این امر خداپسندانه مشارکت داشتند.

 کمک 390 میلیون تومانى سران قوا به ستاد دیه

شهردار سابق تهران در صورت نامزدي براي صندلي بهارستان، صندلي پاستور را از دست مي دهد

تقسیم صندلي رئیس و نواب مجلس پشت درهاي بسته
دام جبهه پایداري براي قالیباف به ثمر نشست

خبرآنلایــن: احمد کریمي اصفهاني با اشــاره به 
اختلاف های میان گروه ها و افراد اصولگرا بر ســر 
جایگاه ریاست و کرســي هاي هیئت رئیسه گفت: 
با توجه بــه اختلاف های موجود، مــن دورنماي 
خوبي براي این انتخابات نمي بینم؛ اما دوســتان 
هم نباید غفلــت کنند. رئیس مهم نیســت، باید 
از توجه بــه این کرســي ها دوري کننــد. به فکر 
مصلحت مردم و کشــور باشند و اگر به اجماعي 
برســند که یک رئیس مجلس با آراي بالا انتخاب 
شــود، بهتر است تا اقتدار لازم را هم داشته باشد. 
در غیــر این صــورت، زیانــي براي ایــن مجلس 
خواهد بود. در عین حال منتخبان مجلس یازدهم 
مي توانند قبل از تشکیل رسمي جلسات مجلس، 
توافق هایي داشــته باشــند تا انتخابات ریاســت 
مجلس نهایتا با دو یا ســه داوطلب برگزار شود و 
از تعدد آرا جلوگیري شود تا اقتدار رئیس مجلس 
به وجود بیایــد. عضو جبهه پیــروان خط امام و 
رهبــري همچنین تصریح کــرد: در این مجموعه، 

باید کسي بر کرســي ریاست تکیه زند که به مقام 
معظــم رهبــري و ولایت نزدیک تر باشــد، از نظر 
مدیریتي ســوابق قابل قبولي داشــته باشــد و به 
مسائل اقتصادي و مشکلات موجود آگاه تر باشد. 
منتخبــان مجلــس یازدهم باید همــه ویژگي ها 
را بررســي و هرکــس را بــه ملاک هــاي اصلي 
نزدیک تــر بود، انتخــاب کننــد. کریمي اصفهاني 
افزود: بهتر است همه این موارد هم در جلساتي 
خصوصي بحث و بررسي شــود تا این طور نباشد 
که خداي نکرده شــأن مجلــس در انظار عمومي 
حفظ نشود. الان هم شاهد این هستیم که تعداد 
زیادي داوطلب ریاســت مجلس وجود دارد و به 
نظر مي رســد مجلس یازدهــم خیلي رئیس پرور 
شده است که من علت آن را نمي دانم. این چهره 
اصولگرا گفت: این مجلس تکثر نامزدهاي ریاست 
مجلــس دارد، در حالي که یک رئیس لازم دارد نه 
۱۰ رئیس! پس باید بنشــینند و هیئت رئیسه اي را 

انتخاب کنند که بیشترین آرا را دارد.

کریمي اصفهاني: کسي رئیس مجلس شود که به مقام ولایت نزدیک تر باشد

آیین نامه پیشنهادي قوه قضائیه قانوني نیست
استقلال وکلا، رکن اصلی دادرسی عادلانه

 پاسخ روابط عمومي شهرداري منطقه ۱۵:احتراما  �
در پاســخ به مطلب مندرج در آن روزنامه مورخ ۲۶ 
فروردین ۹۹ مبني بر «سدمعبر وانتي هاي میوه فروش 
مقابــل بیمارســتان مهدیــه و عدم برخــورد قاطع 
شــهرداري با آنها» به اســتحضار مي رساند با توجه 
به اهمیت موضوع، کنترل ســدمعبر خیابان شــهید 
رجب نیا (شهرزاد) به صورت مستمر در برنامه اکیپ 
انضباط شــهري ناحیه یك این منطقه قرار دارد و در 
شش ماه گذشته پنج طرح ضربتي جمع آوري و رفع 
سدمعبر این محدوده به صورت گسترده با همکاري 
عوامل کلانتري ۱۵۹ بي ســیم، پلیــس راهور، عوامل 
معبربان و ساماندهي ناحیه صورت گرفته است که در 
نتیجه اقداماتي نظیر رفع سدمعبر، انتقال به پارکینگ 
خودروي بارفروشاني که به تذکرات معبربانان توجه 
نداشتند، جلوگیري از اســتقرار بارفروشان در خیابان 
رجب نیا (شــهرزاد) و هدایت به سمت زیر پل بعثت 
انجام شــده است. لازم به ذکر اســت؛ رفع کامل این 

معضل نیازمند دستور قضائي است. 

بازتاب


